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                                Update on the Advanced SMR Cluster in New Brunswick

                            
                        

                                                
                            
                            New Brunswick continues to make progress towards the development and deployment of advanced Small Modular Reactors (SMR) – the next generation of nuclear technology.

Since 2018, NB Power, Moltex Energy, and ARC Clean Energy Inc. (ARC Canada), have been working collaboratively to establish the province as the hub for supply chain and technical support as advanced SMR technology is deployed in Canada and internationally.

Earlier this year, several funding announcements were made in support of this development. In February, the Government of New Brunswick announced $20 million in funding for ARC Canada towards the advancement of their design of the ARC-100, a 100-megawatt sodium-cooled fast reactor.

Further, in March, the Government of Canada announced $50.5 million in funding for Moltex through the Strategic Innovation Fund (SIF) and the Atlantic Canada Opportunities Agency (ACOA) towards the advancement of their design of a 300-megawatt Stable Salt Reactor – Wasteburner (SSR-W) and WAste to Stable Salt (WATSS) facility.

The Government of Canada also announced funding for New Brunswick Power (NB Power) to prepare the site at the Point Lepreau location for SMR deployment and demonstration, and to the University of New Brunswick to expand its capacity to support SMR technology development.

A state-of-the art SMR production program brings countless benefits to grow the low carbon economy of the future. The development, manufacturing, construction, and operation of advanced SMR units in New Brunswick, followed by national and international deployment, is projected to create:

For New Brunswick:
• 2,600 jobs per year (Direct and Indirect)
• Over $11B in Provincial GDP (Direct and Indirect)
• Over $1.2B of Provincial tax revenue

For all of Canada (including New Brunswick):
• 13,000 jobs per year (Direct and Indirect)
• Over $59B in Federal GDP (Direct and Indirect)
• Over $5.2B of Federal tax revenue.


Upcoming Supply Chain Event
Canadian Manufacturers and Exporters (CME) will be hosting a New Brunswick Small Modular Reactor (SMR) Supply Chain Event this fall focused on how suppliers from Atlantic Canada can participate in the advanced SMR opportunity.

The event will feature speakers from NB Power, ARC Canada, and Moltex Energy, along with representatives from the Government of Canada and the Government of New Brunswick, as they provide an update on progress, timelines, and vision for advanced SMR development and deployment in New Brunswick and Canada.

During the event, specific focus will be given to how participants can be involved, through facilitated Breakout Sessions and opportunities to engage with vendors.

The event will be held in Uptown Saint John on October 28th from 9:00 AM – 3:00 PM (subject to change in accordance with provincial COVID-19 restrictions).

We look forward to your attendance. Further details to follow.

About ARC Clean Energy Canada Inc.
ARC Clean Energy Canada Inc. (ARC Canada) is a clean energy technology company developing the ARC-100, an advanced small modular reactor (SMR) offering inherently safe, reliable, and economical carbon free power that deals with waste.ARC Canada has established its Head Office in Saint John, New Brunswick with a goal of promoting business and economic development within Canada. ARC Canada envisions the creation of a sustainable supply chain delivering economic growth, well-paying supply chain jobs and the opportunity for New Brunswick and Canada to take a lead in the advanced small modular reactor technology field.

More information is available online at www.arcenergy.co

MEDIA INQUIRIES:
Carol Lynn Landry
clandry@arcenergy.co


Développement de petits réacteurs modulaires (PRM) avancés au Nouveau-Brunswick
Mise à jour sur le groupe de PRM avancés au Nouveau-Brunswick
Le Nouveau-Brunswick continue de faire des progrès vers le développement et le déploiement de PRM avancés – la prochaine génération de technologie nucléaire.

Depuis 2018, Énergie NB, Moltex Energy et ARC Clean Energy Inc. (ARC Canada) collaborent à faire de la province la plaque tournante de la chaîne d’approvisionnement et du soutien technique à mesure que la technologie des PRM avancés est déployée au Canada et à l’échelle internationale.

Plus tôt cette année, plusieurs annonces de financement ont été faites à l’appui de ce développement. En février, le gouvernement du Nouveau-Brunswick a annoncé un financement de 20 millions de dollars pour ARC Canada afin de faire avancer la conception de l’ARC-100, un réacteur rapide refroidi au sodium de 100 MW.

Par ailleurs, en mars, le gouvernement du Canada a annoncé un financement de 50,5 millions de dollars pour Moltex par l’entremise du Fonds stratégique pour l’innovation (FSI) et de l’Agence de promotion économique du Canada atlantique (APECA). Les fonds ont pour but de faire progresser la conception d’un réacteur à sels stables – Wasteburner (RSS-W) de 300 MW et d’une installation de transformation des déchets nucléaires en sels stables (WATSS).

Le gouvernement du Canada a également annoncé l’octroi de fonds à Énergie Nouveau-Brunswick (Énergie NB) pour préparer le site de Point Lepreau en vue du déploiement et de la démonstration de réacteurs à sels stables, ainsi qu’à l’Université du Nouveau-Brunswick pour accroître la capacité de cette dernière à soutenir le développement de la technologie des réacteurs à sels stables.

Un programme de production PRM à la fine pointe de la technologie présente d’innombrables avantages en appui à l’économie à faible émission de carbone de l’avenir. Le développement, la fabrication, la construction et l’exploitation d’unités PRM de pointe au Nouveau-Brunswick, suivis d’un déploiement national et international, devraient engendrer ce qui suit :

Pour le Nouveau-Brunswick :
• 2 600 emplois par an (directs et indirects)
• Plus de 11 milliards de dollars en PIB provincial (direct et indirect)
• Plus de 1,2 milliard de dollars en recettes fiscales provinciales

Pour l’ensemble du Canada (y compris le Nouveau-Brunswick) :
• 13 000 emplois par an (directs et indirects)
• Plus de 59 milliards de dollars en PIB fédéral (direct et indirect)
• Plus de 5,2 milliards de dollars de recettes fiscales fédérales


Prochain événement sur la chaîne d’approvisionnement
L’organisme Manufacturiers et Exportateurs du Canada (MEC) tiendra cet automne un événement sur la chaîne d’approvisionnement des petits réacteurs modulaires (PRM) au Nouveau-Brunswick, qui portera sur la façon dont les fournisseurs du Canada atlantique peuvent participer aux occasions avancées des PRM.

L’événement mettra en vedette des conférenciers d’Énergie NB, d’ARC Canada et de Moltex Energy, ainsi que des représentants du gouvernement du Canada et du gouvernement du Nouveau-Brunswick. Les conférenciers feront le point sur la vision, les progrès et les échéanciers relatifs au développement et au déploiement des réacteurs modulaires avancés au Nouveau-Brunswick et au Canada.
Au cours de l’événement, l’accent sera mis sur la façon dont les participants peuvent se mobiliser, par l’entremise de séances en petits groupes et d’occasions, pour discuter avec les fournisseurs.

L’événement aura lieu dans le centre-ville de Saint John le 28 octobre de 9 h à 15 h (sous réserve de modifications en fonction des restrictions provinciales relatives à la COVID-19).

Nous espérons que vous pourrez vous joindre à nous. D’autres détails suivront.
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